
23 september 2021

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Utbildningsnämnden

Plats och tid Nacka stadshus 18:00-20:00

Övriga deltagare Susanne Nord, Carina Legerius, Magnus Blomberg

Underskrifter Sekreterare

……………………………….    
Anneli Drakenberg

Ordförande

……………………………….       …………………………………

Justerande

……………………………….. …………………………………

ERSÄTTARE
Per Norling (M) §64
Magnus Gilén (M)
Filippa Althoff (M)
My Pohl (C)
Anna Nörby Gennerud (L)
Eva Berg Arbro (S)
Moska Hassas (S)
Bo Hallbeck (V)

BESLUTANDE
Monica Brohede Tellström (L) 
(ordförande)
Andreas Brännström (M) (1:e 
v ordf)
Andreas Andersson (S) (2:e v 
ordf)
Lena Gatenborg (M) §64
Christina Rinman (M)
Margareta Palmberg (C)
Martin Gunnesson (KD)
Emelie Norborg Friberg (S)
Mikael Carlsson (NL)
Anne Wetterlind (MP)
Per Norling (M) §69
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Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

BEVIS OM ANSLAGSDAG
Utbildningsnämnden
Justeringen har tillkännagivits genom anslag

Sammanträdesdatum 2021-09-23
Anslaget sätts upp
Anslaget tas ned

Sista dag för laglighetsprövning är dagen innan anslagets nedtagande.

Förvaringsplats för protokollet

Underskrift
                                                                           ……………………………………………..
                                                                           Anneli Drakenberg

Utdragsbestyrkande
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INNEHÅLLSFÖRTECKNING
§64 Remiss SOU 2021: 33 En tioårig grundskola – Införandet av en ny 

årskurs 1 i grundskolan, grundsärskolan, specialskolan och sameskolan 
(U2021/02645)

§69 Återkallelse av godkännande att bedriva förskola och avauktorisation för 
Frihab AB
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§ 64                UBN 2021/116

Remiss SOU 2021: 33 En tioårig grundskola – Införandet 
av en ny årskurs 1 i grundskolan, grundsärskolan, 
specialskolan och sameskolan (U2021/02645) 

Beslut 
Utbildningsnämnden beslutar att överlämna synpunkter enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 10 september 2021 till kommunstyrelsen.
Ärendet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet.

Sammanfattning av ärendet 
Den statliga offentliga utredningen 2021:33 En tioårig grundskola lämnar förslag för hur 
förskoleklassen ska upphöra som skolform och ersättas av en ny årskurs 1 i grundskolan 
respektive grundsärskolan. Därigenom blir skolan tioårig. Reformens syfte är att stärka 
elevernas kunskapsresultat. Utbildningsenheten bedömning är att reformen är positiv för 
eleverna genom att det kan bidra såväl till att stärka kunskapsresultaten som öka 
likvärdigheten i elevernas utbildning. Det kräver dock att reformen genomförs på ett sätt som 
är förenligt med en effektiv styrning, bland annat genom att staten avstår från att införa 
detaljregleringar och genom att underlätta tidig uppföljning och utvärdering av elevernas 
måluppfyllelse.'

Yrkanden
Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Martin Gunnesson, bifall till 
enhetens förslag till beslut.
 
Andreas Andersson (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson, att 
utbildningsnämnden beslutar att överlämna synpunkter enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 10 september 2021 till kommunstyrelsen, med följande ändringar: 

 Avsnittet “Värna tydlighet i grundskolans regelverk” stryks 
 Avsnittet “Förslag för att stärka lärarutbildningens kvalitet” stryks 

Beslutsgång
Ordförande ställde Monica Brohede Tellströms bifallsyrkande mot Andreas Anderssons 
ändringsyrkande mot och fann att utbildningsnämnden avslog ändringyrkandet och beslutade i 
enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande.

Reservationer
Andreas Andersson (S) och Emelie Friberg (S) reserverade sig mot beslutet med följande 
motivering:
Detta är en efterlängtad och önskvärd reform för att tackla några av de utmaningar som 
svensk skola står inför. Det är av stor vikt att antalet strukturerade undervisningstimmar 
ökar och att uppföljning kan tidigareläggas. Samtidigt som barnen får en mjuk 
övergång från förskolan in i grundskolan. 
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I stora delar anser vi att det föreslagna yttrandet är välavvägt och landar rätt både i sin kritik 
och sitt medhåll. Det finns dock två delar där det föreslagna yttrandet missar målet lite. Man 
menar att det bör vara helt upp till professionen att lägga upp arbetet med arbetssätt, 
uttrycksformer och undervisningsform utifrån ens egna preferenser och kompetens. Självklart 
ska professionen ha stor möjlighet till påverkan på hur undervisningen bedrivs, inte minst för 
de allra minsta barnen som själva har svårt att ha uppfattningar kring inlärningsmetoder. I och 
med att detta är en stor omorganisering av skolan mot tidigare finns det dock goda poänger i 
att sätta upp tydligare ramar att förhålla sig till. För att nya årskurs 1 ska fungera just som den 
brygga mellan för- och grundskola som det är tänkt så måste olika typer av 
undervisningsformer tas med. Risken med att lämna över detta till varje rektor, eller den 
enskilda läraren, riskerar leda till att den nya årskursen skulle fungera väldigt olika mellan 
skolor och klasser. Därför måste någon form av styrning finnas. 

Protokollsanteckning
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande:
Nackalistan instämmer i Socialdemokraternas yrkande, vi vill också framföra två saker som 
oroar oss och som man inte berör i kommunens svar på denna remiss. Vi är oroliga för hur 
detta ska påverka fritidsverksamheten ute i skolorna. I dagsläget så är förskoleklassen en 
heldagsomsorg på de allra flesta skolor, det innebär att eleverna på förmiddagen och fram till 
ca ett har schemalagd undervisning men efter det så övergår de till fritiverksamhet. För 
förskoleklassen innebär det dock att de är kvar med samma pedagoger i samma klassrum, dvs 
samma pedagoger står för både undervisning och fritidsverksamhet. Detta kommer om detta 
förslag ändras. Utbildade lärare ska sköta undervisning i ungefär tre timmar per dag och sedan 
ska fritidspedagoger ta över arbetet med barnen och det blir inte som idag en sammanhållen 
heldagsomsorg så som det är idag.
Vi vill att kommunen noga belyser vilka konsekvenser detta får både ur ett barnperspektiv 
men även ur ett pedagogiskt perspektiv för lärare och fritidspedagoger. Vi tycker också det är 
viktigt att pengar skjuts till för att undvika ännu större fritidsgrupper och för att säkra upp 
fritidsverksamhetens kvalité.
En andra sak vi oroar oss för är att det nu organisatoriskt blir lärare som kommer att undervisa 
år1-4 enligt förslaget. Detta innebär att det ansvar som ligger på förskoleklassen att se till att 
man behåller den röda tråden mellan förskola och skola samt att man ger barnen och föräldrar 
en trygg övergång från förskola till skola i många fall kommer att falla på den lärare som 
arbetar med avgående elever i år 4. Detta är mycket olyckligt av flera anledningar, dels så är 
år 4 ett väldigt tufft år för många elever och lärare med bl.a. nationella prov. Att då lägga fler 
arbetsuppgifter på dessa lärare känns riktigt fel, de ska koncentrera sig på de elever de har 
men eftersom de i många fall blir de lärare som ska bli lärare för de nya ettorna så måste de 
delta i öppna hus, förskolebesök, ev. skolförberedande samtal med resurssamordnare, 
inskolningar och sånt. Vi är rädda att detta kan ta fokus från det viktiga arbetet som sker 
under våren i år 4, vi vill därför att detta utreds noga och att välfärd skola återkommer till 
nämnden med förslag på hur detta ska genomföras utan att riskera kvalitén. Vi tycker också 
det är viktigt att fackförbunden är med i framtagande av dessa förslag.

Handlingar i ärendet 
Tjsk Remiss SOU 2021: 33 En tioårig grundskola –  Införandet av en ny årskurs 1 i 
grundskolan, grundsärskolan, specialskolan och sameskolan
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Bilaga 1 Synpunkter SOU 2021:33 En tioårig grundskola
Bilaga 2 Sammanfattning SOU 2021:33 En tioårig grundskola
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§ 69                UBN 2021/113

Återkallelse av godkännande att bedriva förskola och 
avauktorisation för Frihab AB 

Beslut 
1. Utbildningsnämnden återkallar godkännandet av Frihab AB (organisationsnummer 

556917–1936) som huvudman inom skolväsendet att bedriva förskola på adressen 
Fidravägen 1 i Fisksätra, i enlighet med 26 kap. 14 §§ skollagen (2010:800). Frihab 
AB avauktoriseras vidare från Nacka kommuns kundvalssystem för förskola och 
pedagogisk omsorg. Beslutet gäller från och med den 1 november 2021. Från och med 
beslutsdatum till beslutet träder i kraft får inga barn placeras i förskolan.

2. Utbildningsnämnden beslutar att ändra rubriken på detta ärende till Återkallelse av 
godkännande att bedriva förskola och avauktorisation för Frihab AB.

Ärendet justeras i omedelbar anslutning till sammanträdet.

Sammanfattning av ärendet 
Frihab AB har sedan den 1 mars 2014 ett godkännande från Nacka kommun att driva förskola 
i Nacka. Förskolan har för närvarande 29 barn inskrivna.

Skolinspektionen återkallade den 19 maj 2021 Frihab AB:s tillstånd att driva skola och 
fritidshem i Nacka kommun med hänvisning till bland annat det ekonomiska läget i företaget 
och ekonomisk misskötsamhet.

Utbildningsnämnden bedömer att Frihab AB:s ekonomiska förutsättningar brister i så allvarlig 
utsträckning att det finns en påtaglig risk för att verksamheten inom en nära framtid kommer 
att gå i konkurs. Ägar- och ledningskretsen saknar dessutom faktisk förmåga att följa ett 
föreläggande och rätta till de konstaterade brister. Bolagets godkännande att bedriva förskola 
på adressen Fidravägen 1 i Fisksätra ska därför återkallas. Även den auktorisation som 
bolaget har enligt Nacka kommuns kundval ska återkallas.

Utbildningsnämndens återkallelse av godkännande är i enlighet med barnets bästa och 
barnkonventionen och syftar till att tillförsäkra barnen rätt till en likvärdig utbildning med 
trygg omsorg och av god kvalitet. Mot bakgrund av Frihab AB:s ekonomiska situation 
bedöms bolaget inte kunna ge barnen detta.

Yrkanden
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till enhetens förslag till beslut.

Beslutsgång
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med Monica Brohede Tellströms yrkande.

Protokollsanteckning
Bo Hallbeck (V) lät anteckna följande:
Vänsterpartiet ställer sig bakom återkallandet men det är tydligt att det saknas verktyg för att 
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agera när privata utförare brister i sitt uppdrag av olika anledningar. UBN har vetat om i flera 
år att verksamheten som bedrivits av Akademiska skolan inte fungerat. Det är då svagheterna 
i friskolesystemet visar sig.  Nu krävdes det en insats av Skolinspektionen för 
att skolverksamheten skulle bli stängd och det är inte en åtgärd kommunen råder över. Men 
för förskolans tillstånd/ auktorisering ansvarar och råder kommunen. Vi tycker att kommunen 
skulle vara mycket mer proaktiva i att kontrollera att auktoriserade företag inom 
förskoleverksamheten så att vi inte riskerar att ha verksamhet som inte uppfyller våra krav i 
vårt utbud av förskola. 
 

Handlingar i ärendet 
tjsk Återkallelse av godkännande att bedriva förskola och avauktorisation
Bilaga 1 Beslut Skolinspektionen
Bilaga 2 Riktad tillsyn International School Nacka
Bilaga 3 Svar till Nacka kommun - balans, budget, resultat
Bilaga 4 E-post med bilaga från utbildningsenheten
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